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Protokół  Nr II /06 
z sesji Rady Gminy Nędza w dniu 5 grudnia 2006 roku 

 
 

ad. 1 
Przewodniczący RG mgr Waldemar Wiesner otworzył sesję  w dniu 5 grudnia 2006 roku 
stwierdzając ,ze na sesje przybyło 14 radnych , nieobecny radny Roman Marcol ; sesja jest 
prawomocna. 
Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Do porządku obrad nie wniesiono Ŝadnych wniosków . 
 
Ad.2  
Wójt – elekt  mgr Anna Maria Iskała złoŜyła ślubowanie  
 
Przewodniczący RG złoŜył Ŝyczenia  pani Wójt Gminy , Ŝycząc owocnej współpracy oraz 
podziękował byłemu Wójtowi Gminy za 4-letnią kadencję i współpracę . 
 
 
Wójt Gminy  odczytała treść wystąpienia do radnych stwierdzając m.in. Ŝe zaufania jakim 
obdarzyli ją wyborcy nie zawiedzie ,  jest to równieŜ czerwona kartka dla byłego wójta gminy 
, o czym będzie pamiętać cały czas, do końca kadencji , dodała równieŜ słowa, Ŝe w tym 
Urzędzie i w tej Gminie będzie się zarówno mówić po polsku ,jak i godać po śląsku , oraz 
„rządzić” tak jak w opolskim.  
 
Były wójt gminy mgr Franciszek Marcol  podziękował mieszkańcom za 4-letnią współpracę , 
zapewnił ,Ŝe dbał o rozwój wszystkich miejscowości w Gminie , co wcale nie było zadaniem 
łatwym , z tą czerwoną kartką to się nie zgadza, bo jednak 1200 mieszkańców na mnie 
głosowało , nowej pani wójt Ŝyczył wszystkiego dobrego , teraz jest czas do działania i 
zrealizowania programu wyborczego , swoją poraŜkę przyjmuję z honorem , po prostu Pani 
metody okazały się skuteczniejsze , Ŝyczę wszystkim duŜo zdrowia.; na zakończenie dodał ,Ŝe 
jego rola się skończyła , nie ma tu więcej do dodania i w tym momencie opuszcza salę narad. 
 
Przewodniczący RG stwierdził ,Ŝe jest pod wraŜeniem dŜentelmeńskiego zachowania się osób 
na tej sali , byłego wójta równieŜ; wójt zapytała , czy pan myślał ,Ŝe w tym momencie się 
pobijemy.  
 
Ad.3 
Do protokołu Nr I /06 z poprzedniej sesji radny Edward Mietła wniósł uwagę , aby na str.2 
w miejsce słowa „kłótnia „ wpisać np. „ ostrzejsza wymiana zdań” – radni to zaakceptowali; 
innych uwag nie zgłoszono. 
Za przyjęciem Protokołu Nr I/06 głosowało 14 radnych (jednogłośnie ). 
 
Ad.4 
Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej ; 
radny Edward Mietła zapytał ,czy nie powinne w tym momencie być przedstawione dwa 
projekty uchwał dot. powołania przewodniczącego i odrębna dotycząca powołania dwóch 
członków ; radca prawny mgr ElŜbieta Topór odczytała treść zapisu ze Statutu Gminy - § 83 
, Ŝe skład osobowy powołuje się w drodze uchwały – jednej ;  
 
Przewodniczący RG zwrócił się do radnych o zgłaszanie kandydatur ; radny Gerard Pannek 
zgłosił kandydaturę Alfreda Depta, który wyraził zgodę na kandydowanie ; radny Henryk 
Postawka zgłosił kandydaturę Edwarda Mietła ; radny Edward Mietła powiedział ,Ŝe tak jak 
poprzednio nie chciałby ,aby padło podejrzenie o stronniczość ,co moŜe być waŜne przy 
opozycji w tej Radzie; Przewodniczący RG odpowiedział ,Ŝe nie padło w tej sali słowo 
opozycja; radny Edward Mietła nie wyraził zgody na kandydowanie na przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej; innych kandydatów nie zgłoszono . 
W głosowaniu jawnym za powołaniem radnego Alfreda Depta na przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej głosowało 11 radnych , przeciw  głosował 1 radny, wstrzymało się od głosowania 
2 radnych. 
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Przewodniczący RG stwierdził ,Ŝe radny Alfred Depta uzyskał wymaganą zwykłą większość 
głosów i został Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej . 
 
Przewodniczący RG zwrócił się do radnych o zgłaszanie dwóch kandydatur na członków 
Komisji Rewizyjnej ;  radny Gerard Pannek  zgłosił kandydatury radnej Renaty Bienia i 
radnego Joachima Halfar ; radny Edward Mietła zgłosił kandydaturę Henryka Postawka oraz 
zgłosił zastrzeŜenia do kandydatury Renaty Bienia ,stwierdzając , Ŝe zadaniem Komisji 
Rewizyjnej jest kontrolowanie  m.in. jednostek Gminy , czego nie moŜna robić będąc 
pracownikiem tej jednostki  -Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej , co prawda nigdzie nie 
jest zapisany zakaz moŜna wyłączyć w kaŜdej chwili członka z prac Komisji ,ale Ŝeby nie było 
śladu zarzutów bezstronności ,Ŝe osoba kontroluje swoją pracę i pracę swojego szefa warto 
byłoby się wycofać ;radna Renata Bienia odpowiedziała m.in. ja chcę kandydować , w 
poprzedniej kadencji równieŜ pracowałam w tej Komisji , nigdy nie łączyłam pracy 
zawodowej z pracą radnej , uwaŜam ,Ŝe moja kandydatura jest dobra , jeŜeli takie jest 
stanowisko radnych to nie będą głosować na mnie , uwaŜam jednak ,Ŝe nas wybrano po to 
aby słuŜyć mieszkańcom Gminy , a nie sprawom osobistym;  radny Krystian Okręt zgłosił 
kandydaturę radnego  Jana Flut ; Przewodniczący RG zapytał, czy radni wyraŜają zgodę na 
kandydowanie ; radni Renata Bienia , Joachim Halfar , Henryk Postawka i Jan Flut wyrazili 
zgodę na kandydowanie na członków Komisji Rewizyjnej ; innych kandydatur nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RG przeprowadził jawne głosowanie: kandydatka Renata Bienia – za 
głosowało 7 radnych , przeciw głosowało 6 radnych , wstrzymał się od głosowania 1 radny;  
kandydat Joachim Halfar – za głosowało 9 radnych , przeciw głosował 1 radny , wstrzymało 
się od głosowania 4 radnych ;  kandydat Henryk Postawka –za głosowało 7 radnych , 
przeciw głosowało 3 radnych wstrzymało się od głosowania 4 radnych ; kandydat Jan Flut – 
za głosowało 6 radnych , przeciw głosowało 2 radnych , wstrzymało się od głosowania 6 
radnych . 
Radny Edward Mietła stwierdził ,Ŝe to głosowanie powinno być tajne , bo jest to wybór 
konkretnej osoby; radny Krystian Okręt zapytał ,ilu kandydatów moŜemy  wybrać; radny 
Edward Mietła stwierdził ,Ŝe z czterech kandydatów trzech otrzymało więcej niŜ 7 głosów; 
Przewodniczący RG zarządziło godz.15.50 krótką przerwę techniczną ;  o godz.15.56 radni 
wznowili obrady; radca prawny mgr ElŜbieta Topór stwierdziła ,Ŝe przepisy nie dopuszczają 
innego sposobu głosowania jak jawne i niestety radni muszą głosować do skutku , zasady są 
jasno określone , powołuje się dwóch członków Komisji Rewizyjnej ; radny Edward Mietła 
stwierdził ,Ŝe pani radca prawny uŜywa słów ,których nie ma w ustawie , wybiera się 
radnych – a przepis proszę przeczytać ,Ŝe powołuje się radnych ; radca prawny 
odpowiedziała ,Ŝe nic nowego nie wymyśliła , art.14 ustawy dokładnie określa ,Ŝe uchwały 
Rada podejmuje w głosowaniu jawnym zwykłą większością głosów ,uŜyłam teŜ właściwego 
słowa – Rada powołuje , nie wybiera.; Przewodniczący RG poprosił ,Ŝeby się nie obraŜać , 
trzeba nadal pracować; radny Henryk Postawka stwierdził ,Ŝe w takim razie moŜemy tu 
siedzieć do północy;  
Przewodniczący RG przeprowadził kolejne jawne głosowanie ; kandydatka Renata Bienia – za 
głosowało 8 radnych , przeciw głosowało 4 radnych , wstrzymał się od głosowania 2 radnych 
;  kandydat Joachim Halfar – za głosowało 8 radnych , przeciw głosował 1 radny , 
wstrzymało się od głosowania 5 radnych ;  kandydat Henryk Postawka –za głosowało 7 
radnych , przeciw nie głosował nikt, wstrzymało się od głosowania 7 radnych ; radny 
Edward Mietła  stwierdził ,Ŝe biorąc pod uwagę głosy przeciwne uwaŜam ,Ŝe to głosowanie 
powinno być wykonywane w sposób tajny ; radny Krystian Okręt stwierdził ,Ŝe skoro 
wybieramy 2 członków to moŜe ograniczyć głosowanie tak ,Ŝe radny moŜe oddać głos tylko 
na dwóch , a nie na trzech ,czy czterech  radnych ; radny Henryk Postawka powiedział ,Ŝe  
proponuje , składa wniosek o to ,aby takie głosowania były imienne , to kto jak głosował 
było zapisane ; radca prawny stwierdziła ,Ŝe statut takiego głosowania nie przewiduje ,ale 
moŜna oczywiście pracować nad jego treścią,; radny Krystian Okręt stwierdził, Ŝe sytuacja 
się nie zmieniła ,wybory były jawne, w poprzedniej kadencji było na początku jak obecni tu 
niektórzy radni pamiętają głosowania imienne, moje oświadczenie w tej sprawie wywołało 
straszne oburzenie i uchylono ten sposób głosowania; Przewodniczący RG stwierdził ,Ŝe w 
tym momencie przerywa dyskusję ; radni w głosowaniu jawnym wybrali dwóch członków 
Komisji Rewizyjnej: są to radna Renata Bienia i radny Joachim Halfar. 
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Za przyjęciem Uchwały Nr II/3/06 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej  głosowało 7 
radnych ,przeciw głosowało 5 radnych , wstrzymało się od głosowania 2 radnych. 
 
Ad.5 
Przewodniczący RG stwierdził ,ze ma propozycję dla radnych – w związku z pismem 
Wojewody Śląskiego dot. terminu do uchwalania stawek podatkowych – jest to 15 grudnia , 
kiedy uchwały te powinne być ogłoszone w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego, 
termin 8 grudnia jest sugerowany do uchwalenia uchwał , wiem ,Ŝe nie dotrzymam terminu 
na zwołanie sesji  , więc myślę ,Ŝe teraz razem ustalimy rozsądny termin bez zachowania 
statutowych 7 dni na zwołanie sesji; radny Edward Mietła zapytał ,dlaczego jeszcze nie jest 
powołana Komisja BudŜetowa , budŜet teŜ będziemy przecieŜ uchwalać;  Wójt Gminy 
stwierdziła, Ŝe my jesteśmy przygotowani nawet na jutro , ale mam tu malutką próbkę , 
moim hasłem jest Gmina Praworządna , dzisiaj na stołach radnych miały być przedłoŜone 
przynajmniej projekty uchwał podatkowych i tych nie ma , mam tu podstawy do 
stwierdzenia ,Ŝe pani sekretarz i pani skarbnik nie wykonały pracy , mogę nawet mówić o 
zwolnieniu dyscyplinarnym , to chyba nawet sabotaŜ;  sekretarz gminy mgr Krystyna Tront 
przyniosła pani Wójt Gminy przygotowane projekty uchwał ,ale ze stawkami nie określonymi 
,to samo dotyczy projektu uchwał dot. wynagrodzenia itp.; nikt nie mógł mi tych projektów 
zatwierdzić , zgodnie z art. 30 ustawy to wójt gminy przygotowuje projekty uchwał , nie pisze 
ich, ale sprawy istotne w uchwale tylko i wyłącznie moŜe sam zatwierdzać, nigdy nie było tak 
, Ŝe mogła to zrobić sekretarz gminy , ponadto w ustawie podatkowej jest zapis art.20a 
mówiący  , Ŝe w przypadku nie uchwalenia stawek podatków lub opłat lokalnych  stosuje się 
stawki obowiązujące w roku poprzedzającym rok podatkowy ; skarbnik gminy mgr 
Stanisława Popadiuk potwierdziła ,Ŝe w przedłoŜonym projekcie budŜetu na 2007 rok nie 
przewidziano wzrostu dochodów z tytułu podatków i opłat lokalnych  ; Przewodniczący RG 
zapytał ,czy w takim razie , moŜna zwołać sesję na jutro ,skoro projekty uchwał są juŜ 
przygotowane , tylko naleŜy wstawić konkretne stawki ; Wójt potwierdziła ,Ŝe jest 
przygotowana i moŜna jutro rano przygotować materiały dla radnych ; radny Edward Mietła 
zapytał ,dlaczego inne projekty nie mogą teŜ być przygotowane na jutro ; Przewodniczący RG 
poddał pod głosowanie wniosek o zwołaniu sesji w dniu 6 grudnia o godz.15.30 ,z tym ,Ŝe 
materiały –wszystkie projekty uchwał radni otrzymają tu na tej sali , będą im przedłoŜone a 
nie dosłane do domu  ; za wnioskiem głosowało 13 radnych , przeciw nikt nie głosował 
,wstrzymał się od głosowania 1 radny.; Przewodniczący RG ustalił wstępnie porządek obrad 
na sesji – przyjęte będą stawki podatkowe oraz sprawy wynagrodzeń Wójta Gminy , nie 
będzie uchwały w sprawie diet radnych i stałych komisji –mogą poczekać ; wniosek poparto; 
Przewodniczący RG stwierdził ,Ŝe wynagrodzenie Wójta teŜ nie mogło być określone skoro ma 
być niŜsze od dotychczasowego ; Wójt Gminy odpowiedziała , Ŝe najpierw musi znać 
wysokość wynagrodzenia poprzednika.  
 
Przewodniczący RG udzielił głosu sekretarz gminy w sprawie dot. regulaminu wynagradzania 
nauczycieli; sekretarz gminy stwierdziła ,Ŝe nie ona jest autorem tej uchwały ,sprawy 
oświatowe zawsze prowadziła pani kierownik Referatu Oświaty i Sportu mgr inŜ. Katarzyna 
Paszenda obecna na sesji ; Przewodniczący RG udzielił jej zatem głosu w celu złoŜenia 
radnym wyjaśnień ; kierownik Referatu Oświaty i Sportu mgr inŜ. Katarzyna Paszenda 
zreferowała radnym treść  rozstrzygnięcia nadzorczego  (zał. do Protokołu ) stwierdzając ,Ŝe 
w naszym Regulaminie od zawsze ,czyli od co najmniej 2002 roku taki zapis był ,płacono za 
wychowawstwo klasy w szkole i za wychowawstwo grupy w przedszkolu , nauczyciele 
wykonują bowiem ten sam zakres prac i funkcje wychowawcze, prowadzą dziennik 
,współpracują z rodzicami ; radna Ewelina Krakowczyk zapytała ,co mówi o tym Karta 
Nauczyciela; kierownik odpowiedziała ,ze odsyła do przepisów rozporządzenia ; obecna na 
sali mgr Alicja Jordan dyrektor Przedszkola w Nędzy powiedziała m.in. Ŝe takie stanowisko 
nie ma umocowania prawnego , co prawda statut placówki  nie określa dokładnie tych 
zapisów , jednak pojecie oddział czy klasa jest toŜsame , np. prowadzenie dokumentacji 
naleŜy do nauczycielki prowadzącej oddział ,nie widzę innego rozwiązania , w jaki sposób 
zrekompensować utracony dodatek nauczycielce; kierownik zaproponowała ,Ŝe przyznany 
dodatek motywacyjny moŜna podnieść do 15% , lub drugie wyjście –uchwałą RG  podnieść 
minimalne stawki wynagrodzeń;  radny Edward Mietła zapytał ,czy pani kierownik uzgodniła 
takie stanowisko np. z panią skarbnik , skoro nie , to  nie ma  o czym mówić , najpierw musi 
to ktoś uprawniony niestety zaakceptować; innych pytań nie zgłoszono. 
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Przewodniczący RG odczytał treść pisma skierowanego do radnego Henryka Postawki a 
dotyczącego jego prywatnej strony internetowej ( pismo stanowi załącznik do Protokołu ) – 
oryginał pisma otrzymał zainteresowany ,zaś radni otrzymali kopię do wiadomości . 
 
Radny Edward Mietła  stwierdził ,Ŝe na poprzedniej sesji zgłosił wniosek o przedłoŜenie przez 
poprzedniego wójta sprawozdań finansowych ; w Protokole tego nie ma ; Wójt Gminy 
potwierdziła ,ze konieczne jest nagrywanie sesji i zwracając się do pani radcy prawnej 
powiedziała ,Ŝe zadała sobie trud i w kolejnych protokołach dot. właśnie nagrywania 
natrafiała na zdecydowany sprzeciw, jako niezgodny z prawem ; radca prawny potwierdziła 
,ze nagrywanie sesji jest dozwolone ,ale konieczny jest do tego sprzęt, osoba uprawniona 
musi kaset archiwować i nie jest tak ,Ŝe nagrywać sesje moŜe radny , a o to zawsze chodziło 
w protokołach; radna Ewelina Krakowczyk powiedziała ,Ŝe na poprzedniej sesji na wniosek 
radnego Mietły poprzedni wójt odpowiedział na kaŜdy jego wniosek i tak to odebrałam , czy 
naprawdę jego odpowiedź Pana  nie usatysfakcjonowała, nie było wniosku o dodatkowe 
sprawozdania , wszystko jest zresztą wykazane w projekcie budŜetu  na 2007 rok , myśmy 
dostali informacje z Zakładu Wodociągów i Usług Komunalnych ,a reszta radnych tych 
nowych ma je otrzymać ; radna Beata Widera potwierdziła ,Ŝe na ostatniej sesji był taki 
wniosek , pamięta; Przewodniczący RG zapytał radnego Edwarda Mietłę –czego w takim razie 
Pan oczekuje , co ma być przygotowane; radny Edward Mietła wnosi o przygotowanie przez 
panią skarbnik na najbliŜszą sesję : sprawozdania z wykonania dochodów budŜetowych , 
sprawozdania z wykonania wydatków budŜetowych i sprawozdań jednostek budŜetowych – 
nie chodzi o nowe materiały ,tylko o przekazanie tych ostatnich ,robionych w urzędzie a 
wysyłanych do RIO  , ponadto wnosi o przedstawienie sprawozdania finansowego Zakładu 
Wodociągów i Usług Komunalnych –teŜ za ostatni okres . 
 
Przewodniczący RG udzielił głosu wicestaroście –radnemu powiatowemu Andrzejowi 
Chroboczek , który powiedział m.in. bywam na sesjach , nie zawsze jestem dopuszczany do 
głosu ,ale to juŜ inna sprawa , na dzień dzisiejszy zastanawiałem się jak tu rozpocząć , moja 
zbroja i przyłbica została tam , ale nie byłbym człowiekiem i mam parę pytań , jest tu 
manipulacja opinią publiczną –mam ze sobą parę dokumentów , podawanie takiej sytuacji 
jak na ulotkach ,które kaŜdy zapewne dostał  - ile kto zostawił pieniędzy , ktoś pisze ,ktoś tu 
jest kłamca , drugi problem , jestem radnym powiatowym i z szacunku do mojej osoby 
proszę przewodniczącego o przysyłanie mi całości materiałów na sesję , abstrahuję o tego , 
Ŝe jest to tylko zawiadomienie , na koniec Ŝyczę ustępującemu wójtowi aby nie poznał smaku 
bycia bezrobotnym –ja byłem ; nowemu wójtowi Ŝyczę wytrwałości i Ŝeby pamiętać o tym ,Ŝe 
jest to stanowisko sezonowe od wyboru do końca kadencji, odchodzi się zawsze z godnością i 
Ŝyczę ,Ŝeby z tego stanowiska z godnością Pani odeszła.  
 
Przedstawicielka Związku Nauczycielstwa Polskiego odczytała list gratulacyjny z wyrazami 
zasłuŜonego społecznego szacunku oraz wręczyła pani Wójt Gminy i panu radnemu 
Krystianowi Okręt wiązanki kwiatów; pani Wójt Gminy podziękowała i zaznaczyła ,Ŝe jest 
wzruszona gratulacjami , składam w tym miejscu oświadczenie , Ŝe nikogo nie spotka 
krzywda i Ŝe na pewno prawem nie będę manipulowała. 
 
Po stwierdzeniu ,Ŝe wyczerpano porządek obrad i nie ma więcej pytań i wniosków 
Przewodniczący RG zamknął sesję ( godz. 16.45 ) . 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała K.Tront  
 


